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1. Godkendelse af dagsorden

Beslutning:

Godkendt.

2. a. Samarbejde mellem Sygedagpengehuset og praktiserende læger i Nibe med henblik på inspi
ration til udbredelse i flere lægepraksis

Sagsbeskrivelse:

Sygedagpengehuset, som er en del af Jobcenter Aalborg, har igennem en lang årrække haft et tæt 
samarbejde med Lægerne i Nibe. Der afholdes digitale samarbejdsmøder hver 2. måned via Teams, 
hvor såvel lægersom rådgiver kan sætte patienter/sygemeldte borgere på til drøftelse. Formålet med 
møderne er blandt andet at afstemme næste skridt i en dialog samt sikre det fælles perspektiv. Erfarin
gerne hermed er gode.

På mødet i Kommunalt Lægelig Udvalg ønskes en drøftelse af de positive erfaringer med dette samar
bejde, samt hvorvidt andre læger kan være interesseret i at indgå i et lignende samarbejde med Syge
dagpengehuset eller andre afdelinger i Jobcentret.

Praktiserende læge Helle Skov fra Lægerne i Nibe og afdelingsleder i Sygedagpengehuset Jette Rank 
Andersen, som er tovholder på samarbejdet med Lægerne i Nibe, deltager i drøftelsen.

Beslutning:
Oplæg om samarbejdet blev drøftet - herunder muligheder for at udbrede samarbejdet til flere læge
praksis. Eventuelt som en form for prøvehandling. PLO-K drøfter efterfølgende videre om muligheden 
for at udbrede samarbejdet.
Hvis andre lægepraksis er interesseret i at tale om muligheder for samarbejde eller prøve et lignende 
samarbejde af, er man meget velkommen til at kontakte Kristine Dalsgaard Jacobsen, Centerchef i Sy
gedagpengehuset. Kristine kan kontaktes på mail: kdj-jobcenter@aalborg.dk og tif. 3199 7381.

Endvidere blev det drøftet, at det kan være en ide at følge op på initiativet på et kommende møde i 
Kommunalt Lægelig Udvalg.

Vedlagt:
Samarbejde Lægerne i Nibe og Sygedagpengehuset KLU 060323

2. b. Den kommunale praksiskonsulent, status og opgaver

Sagsbeskrivelse:

Kommunalt Lægelig Udvalg følger den kommunale praksiskonsulents opgaver. Derudover deltager 
praksiskonsulenten på møderne i Kommunalt Lægelig Udvalg. Til dette møde har Pernille Smalbro Hyl
leberg fremsendt en skriftlig status om opgaverne.

Beslutning:

Drøftet.
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3. a. Orientering om status for udbredelse af dosispakket medicin

Sagsbeskrivelse:

1.350 borgere i Aalborg Kommune er nu på dosispakket medicin. Knap 3.000 borgere modtager fortsat 
en manuel dispenseret medicin. Heraf vurderes en stor del at være i målgruppen for dosispakket medi
cin.

Der er mange årsager til at alle egnede borgere ikke er på dosispakket medicin. Den aftalte arbejds
gang består af tre vigtige trin:

1. kommunen identificerer egnede borgere,
2. indhenter borgerens samtykke og
3. almen praksis vurderer borgere egnet.

Ikke alle borgere vil give deres samtykke til dosispakket medicin. Nogle enkelte praktiserende læger 
afviser anmodningerne fra kommunen selvom dosispakket medicin er ønsket fra kommune og borger.

Der er nu (tilnærmelsesvist) gennemført en besøgsrunde på alle 35 offentlige plejehjem i kommunen. 
Kampagnen har indtil nu medført en nettostigning i antallet af borgere på dosispakket medicin på pleje
hjemmene fra 235 til knap 400 borgere på det seneste år - og tallet fortsætter med at stige. Erfaringen 
viser at mellem 50-60 % af beboerne på de somatiske plejehjem er egnede til dosispakket medicin. På 
specialplejehjemmene er tallet lavere. Heraf vurderes der at være et fortsat potentiale på 400-500 bor
gere fra plejehjemmene. Medarbejderne på de plejehjem, der har flest borgere på dosispakket medicin, 
oplever en stor lettelse, der giver dem mere tid til de ældre medborgere.

Sygeplejen og hjemmeplejen: Der har været gennemført en borgergennemgang mhp. at identificere 
egnede borgere. Ca. 1.000 blev vurderet egnet. Heraf er der registreret det videre forløb for 525 ad
spurgte borgere. Heraf:

• 196 borgere har afvist dosis eller TIM
• 111 borgere er blevet afvist af egen læge
• 218 borgere er kommet på dosis eller TIM løsning

Årsagerne til at nogle borgere siger ”nej” er undersøgt og handler primært om to elementer: Det hand
ler om ændringen i sig selv (man ved hvad man har og ikke hvad man får) og om at nogle borgere 
gerne vil have besøg. Det handler ikke om den forholdsvis lave merudgift til dosispakket medicin. Dog 
kan misforståelser om prisen få nogle borgere til at sige nej i første omgang indtil prisen er forklaret.

Aalborg Kommune har lavet en brugerundersøgelse, hvor 100 tilfældige borgere er spurgt om deres 
oplevelser med dosispakket medicin. Undersøgelsen viser, at:

• 97 procent er overordnede tilfredse
• 97 procent oplever øget tryghed
• 96 procent oplever mere frihed og selvstændighed i hverdagen

Nationalt harMUUSMANN lavet en undersøgelse af potentialerne ved udbredelse af dosispakket medi
cin i Danmark. Et arbejde hvor kommuner, regioner, PLO og Apotekerforeningen har været repræsen
teret.

PLO's bestyrelse bakker op om udbredelsen af dosispakket medicin i Danmark.

Læs eventuelt mere eller se præsentationen af rapporterne (webinar) via følgende link:

https://www.kl.dk/kommunale-opgaver/sundhed-og-aeldre/aeldreomraadet/dosispakket-medi-
cin/

Beslutning:

Punktet blev udsat.
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3. b. Status på tilbagemeldinger på underretninger til almen praksis

Sagsbeskrivelse:

På mødet blev der givet status for processen med at forbedre samarbejdet knyttet til levering af tilbage
meldinger på underretninger, når den praktiserende læge sender en underretning til Aalborg Kom
mune.

En særlig problematik herunder er, at den aktuelle kommunikationsvej, eksempelvis fremsendelse af et 
kvitteringsbrev foregår via lægernes e-Boks, hvilket opleves som uhensigtsmæssig set fra lægeside. I 
andre sammenhænge indgår beskeder direkte i lægernes journalsystemer.

Beslutning:

I dag er status for levering af tilbagemeldinger, når den praktiserende læge fremsender en underretning 
via https://sundhedstilbud.aalborq.dk/underretninq-om-boern-oq-unqe/ som er den digitale un
derretningsløsning (som også anvendes hvis sagen er akut):

1) Indenfor 24 timer efter modtagelse af underretningen skal Familiegruppen i Aalborg Kommune 
have vurderet om der er grundlag for at undersøge barnets eller den unges forhold og om der er 
behov for at iværksætte akutte foranstaltninger. Endvidere udsender familiegruppen et kvitterings
brev til den læge, der har foretaget underretningen, hvor det bekræftedes at underretningen er 
modtaget.

2) Seneste 2 måneder efter modtagelse af underretningen fremsender Familiegruppen/Specialgrup
pen en orientering til den praktiserende læge, om hvorvidt der er iværksat en undersøgelse eller 
foranstaltninger (indsats efter serviceloven) vedrørende barnet/den unge, som underretningen ved
rører.

Denne proces kan suppleres med telefonisk kontakt, mødeaktivitet og dialog med praktiserende læge 
alt afhængig af sagens karakter.

Ligesom kommunen på baggrund af konkret skøn kan videregive oplysninger vedrørende hvilken type 
af indsats og varighed af en given indsats til den praktiserende læge. F.eks., hvis en ung går jævnligt til 
spiseforstyrrelsesbehandling hos lægen.

Det er ikke altid, at Familiegruppen/Specialgruppen i en orientering kan oplyse hvilke nærmere afgørel
ser om hvilken konkret foranstaltning/indsats, der er foretaget i sagen. Dette enten af hensyn til bar
net/den unge eller, at det ikke vurderes væsentligt. Det er et konkret skøn som Familiegruppen/Special
gruppen varetager i henhold til Servicelovens bestemmelser. Såfremt lægen er uenig eller vurderer, at 
det er væsentligt for lægen at modtage oplysninger, kan lægen anmode familien om samtykke til at Fa
miliegruppen/Specialgruppen må videregive mere detaljerede oplysninger. Forså vidt angår de obliga
toriske tilbagemeldinger arbejder Job og Velfærd på, at de altid giver almen praksis mulighed for at 
være aktuelt orientereret efter afsendelse af underretninger til Aalborg Kommune.

PLO efterspurgte en løsning, hvor det i forbindelse med selve underretningen kan angives, at familien 
har givet samtykke til at videregive Aalborg Kommune følgeoplysninger. Det blev besluttet, at Aalborg 
Kommune i samarbejde med den kommunale praksiskonsulent laveren udmelding til de praktiserende 
læger om det.

3. c. Afskaffelse af tilbud om 4 års sundhedstjek i dagtilbud

Sagsbeskrivelse:

På mødet orienteres om afskaffelse af tilbud om 4-års sundhedstjek i dagtilbud. Tilbuddet blev i sin tid 
indført fra 2020 og blev dengang præsenteret for Kommunalt Lægelig Udvalg.
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Beslutning:

Mikkel Grimmeshave fortalte, at Børne- og Undervisningsudvalget i Aalborg Kommune på møde den 
21. juni 2022, som en del af 2. behandling af ’’Mere tid til kerneopgaven” på dagstilbudsområdet, be
sluttede at ophøre med tilbud om at gennemføre sundhedsbesøg for 4-årige.

4. Eventuelt

Intet.
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Kommunalt-lægeligt samarbejde 06.03.23

Samarbejde 
Lægerne i Nibe og 
Sygedagpengehuset
Læge Helle Skou
Afdelingsleder Jette Rank Andersen
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Hvad?
• Siden 2007 har der været holdt samarbejdsmøder ca. hver 8 

uge
• Drøftelserne har et psykosocialt fokus, og har til formål at styrke 

den fælles indsats for de mennesker, vi arbejder med
• Såvel læger som rådgivere kan sætte patienter/borgere på til 

drøftelse
• Forud for drøftelse orienteres patient/borger om, at der vil være dialog, og med 

hvilket formål. Der laves ligeledes et kort notat i sygedagpengesagen om 
drøftelsen

• Mødet foregår på Teams
• Nem adgang til gensidig orientering -f.eks. vedr. nye kommunale indsatser, 

lovgivning eller ’’vejvisning” i kommunen

A
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Hvorfor?
Fælles viden giver fælles forståelse
- Drøftelse af, hvordan vi i fællesskab bedst støtter op om borgers ressourcer
- Mulighed for at lægge en sammenhængende plan
- Enighed om, hvilken rækkefølge tingene skal ske i
- Mindske misforståelser

Attester
- Hvilken attest skal indhentes?
- Uddybning af oplysninger i attest

Sidegevinst Jævnlige nnøder har en positiv effekt på den 
generelle relation nnl. Sygedagpengehuset og lægehuset. 
Det er blevet nennnnere at tage kontakt til hinanden for 
både sparring og nnere fornnelle drøftelser onn 
borgere/patienter.


